
Til: Omsorg og ældre 

Høringssvar fra Seniorrådet i Frederikssund Kommune 2023 

Ældrerådet har følgende kommenterer til dagsordenen til mødet i Omsorg og ældre den 1. juni 

2023 

Punkt Bemærkninger 

52. Beslutning om at 
flytte dele af 
Forebyggelse og 
Træning til 
Frederikssund Hospital 
i 2024 

29.00.00-A00-8-22 

 

I budgetaftale 2022-25 er det aftalt at undersøge 
mulighederne for at samle Rehabiliteringsafdelingen på 
Frederikssund Hospital med dele af kommunens 
genoptræning. 
Administrationen indstiller til udvalget, at forslaget om 
at flytte dele af sundhedstilbuddet Forebyggelse og 
Træning til Frederikssund Hospital fra 2024 overflyttes 
til budgetforhandlingerne 2024-2027. 
Seniorrådet bakker op om indstillingen  
 

53. Beslutning om 
frigivelse af midler til 
udvidelse af 
daghjemmene 

27.36.00-G01-2-23 

 

Udvalget skal tage stilling til frigivelse af midler til 
udvidelse af daghjemmene. Der er i budget 2023 afsat 
1.030 t. kr.  samt 5.458 t. kr. i 2024 og 2025 til 
forundersøgelse af etablering af daghjem. 
Administrationen foreslår at bruge kr. 300.000 til 
udvidelse af daghjemmene på Østergården i de 
fraflyttede lokaler fra sygeplejeklinikken og Klub 
Stjerneskud. 
Seniorrådet ser indstillingen som en stor forbedring af 
forholdene på daghjemmene- og anbefaler indstillingen 
overfor udvalget. 

54. Beslutning om 
prioritering af 
velfærdsteknologiske 
indsatser for første 
halvår af 2023 

27.00.00-A00-49-21 

 

Omsorg og ældre skal prioritere den 
velfærdsteknologiske indsatser for første halvår af 
2023. 
Der forelægges 6 forslag til velfærdsteknologi indenfor 
en budgetramme på alt ca. 2 mio.kr. for 2023. 

a. Apparat til måling af vitale parametre 
(kr.464.800) 

b. App - trivsel hos medarbejderne (kr. 41.500) 
c. Af-/påklædningsstol med el (kr. 59.200) 
d. Toilet/badestol med el-hejs og -kip (kr. 263.879) 
e. Fælleskørestol med hjælpemotor (kr.50.000) 
f. Soft Tilt sengebunde (kr.270.000 for 9 stk.) 

http://mio.kr/


De første 5 foreslås iværksat indenfor denne ramme, 
mens det sidste foreslås "afholdes indenfor områdets 
eksisterende ramme". 
Seniorrådet finder, at pkt. b) App - trivsel hos 
medarbejdere bør kunne afholdes af ramme for 
personaleomkostninger. 
Seniorrådet finder desuden, at punkt f) Soft Tilt 
sengebunde bør kunne afholdes indenfor den aktuelle 
ramme for velfærdsteknologi, idet en henvisning til 
"områdets eksisterende ramme" vil kunne betyde en 
nedprioritering af denne fra Seniorrådets synspunkt 
væsentlige velfærdsteknologiske indsats. 
 

55. Godkendelse af 
proces for 
udarbejdelse af 
Kvalitetsstandarder 
2024 

27.00.00-G01-11-23 

 

Udvalget skal tage stilling til procesplan for den årlige 
revision af kvalitetsstandarderne. 
Der er stadig nogle hængepartier i forhold til 
Seniorrådets Høringssvar (februar 2023) om indholdet 
af kvalitetsstandarder for 2023, hvorfor vi ser meget 
frem til det nye udkast af kvalitetsstandarder til 
oktober-november. 
Selve procesplanen for udarbejdelsen til disse tager 
Seniorrådet til efterretning. 

56. Drøftelse af 
indholdet på KL's 
Social- og 
Sundhedspolitiske 
Forum 

00.01.00-A00-11-23 

 

Udvalget skal drøfte indholdet på KL´s Social- og 

Sundhedspolitiske Forum. 
Seniorrådet har med stor interesse gennemlæst 
programmet for konferencen og noteret sig, at mange 
af de helt store og relevante problemer i ældreplejen 
blev diskuteret. 
Bortset fra Etisk Råds formand, der ville tale om den 
forsvundne omsorg og sundhedsministeren, der på 
regeringens vegne mener at frisættelse af 
kommunerne er vejen frem, så indeholdt programmet 
ikke nogen problemløsninger. 
Seniorrådets medlemmer vil derfor være 
taknemmelige, hvis vi kunne blive delagtiggjort i 
referaterne af de forskellige indlæg. 
 

57. Orientering om 
medicinhåndtering og 
dosispakket medicin 

29.09.15-A00-1-22 

Seniorrådet har med stor interesse læst orienteringen 
om medicinhåndtering og dosispakket medicin - 
Seniorrådet finder det meget hensigtsmæssigt 
fornuftigt at dispensere medicin via en maskine frem 
for manuel dispensering. 
Samtidig er det positivt, at det kan frigøre op til 6oo 
årsværk, hvilket vil betyde mere pleje af vores 



 ældre medborgere. 
Forudsætningen for, at der kan ske em omlægning til 
dosispakket medicin er, at der lokalt aftales og 
understøttes klare rammer og aftaler mellem almen 
praksis, apoteker og kommune. 
Center for Økonomi vurderer, at sagen ikke har 
bevillingsmæssige konsekvenser, derfor mener 
Seniorrådet, at man hurtigst muligt indfører 
medicinhåndtering af dosispakket medicin, hvor det er 
muligt. Seniorrådet er dog stadig bekymret ved 
dosispakkeløsningen, hvis det bliver dyrere for den 
enkelte borger. 
Med disse bemærkninger tager Seniorrådet 
orienteringen om medicinhåndtering og dosispakket 
medicin til efterretning. 

58. Orientering om 
arbejdet med at styrke 
arbejdstilrettelæggelse 
og fjerne unødvendige 
processer 

00.22.00-A00-1-23 

 

Med baggrund i de senere års centrale fokus på 
afbureaukratisering, har udvalget bedt om en 
orientering om, hvordan medarbejderne kan involveres 
i at fjerne unødige processer og aktiviteter i hverdagen. 
Der er flere eksempler på igangsatte projekter af denne 
art. Bl.a. har Med-systemet sat fokus på, hvordan 
medarbejdere og ledelse i fællesskab på 
arbejdsfællesskaber- og hvordan det kan udvikles i 
praksis. 
I Døgnplejen er medarbejderne løbende blevet 
inddraget i at styrke fagligheden og effektiviserende 
arbejdsgange. 
I forbindelse med Projektet Selvstyrende teams, er der 
sat fokus på bl.a. vagter og rutepaner og regler 
arbejdsgange og rutiner udfordres for at styrke 
samarbejdet omkring borgeren. 
Der er nedsat medarbejderdrevne forbedringsteam, 
der har til formål at være ”forandringsagenter” og 
bidrage til at konkrete beslutninger og tiltag bliver 
omsat til handling i hverdagen. 
Omsorgscentrene har gennem en ekstern konsulent 
gennemført et udviklingsforløb for at udvikle 
arbejdsfællesskaber.  
Et godt arbejdsmiljø er en forudsætning for udvikling, 
og vi ser frem til at det lykkedes at benytte personalet 
mere effektivt. 
Seniorrådet tager orienteringen til efterretning 
 



59. Orientering om 
påbud på Attendo 
Lærkevej 

00.22.00-A00-1-23 

 

I denne sag indstiller administrationen at orienteringen 
om tilsyn og påbud på Attendo tages til efterretning.  
Administrationen vurderer, at inddragelse ikke er 
nødvendig. 
Uagtet dette ønsker Seniorrådet at påpege, at såvel 
pårørende som ÆldreSagen i længere tid har gjort 
opmærksom på bekymrende forhold på Attendo, 
hvilket Styrelsen for Patientsikkerhed nu har bekræftet 
er korrekt. 
Attendo får i 5 punkter omhandlende, - 
medicinhåndtering, - journalisering, -pleje, -hygiejne 
stærkt kritik af Styrelsen for Patientsikkerhed. 
Kommunen har benyttet sig af tilsyn fra BDO, som 2 
gange stort set ikke har fundet klagepunkter. 
Dette er bekymrende, og Seniorrådet anbefaler derfor, 
at kommunen fremadrettet selv overtager tilsynet af 
Attendo, så lignende uheldige forhold ikke opstår.  
 

60. Orientering om 
status for at flere 
medarbejdere op i tid 

29.00.00-A00-11-23 

 

Udvalget orienteres i denne sag om arbejdet med at få 
medarbejderne op i tid. 
Både Døgnplejen og Omsorgscentrene arbejder med at 
få personalet op i tid bl.a. via prøvehandlinger og en 
sprintrapport. Det kan ske ved længere vagter, flere 
eller færre weekender eller selvvalgte vagtdage, og det 
er lykkedes at få flere på fuld tid. 
Der er tale om en kulturforandring både blandt ledere 
og medarbejdere og i MED-udvalg. 
58% af medarbejderne på ældreområdet i kommunen 
er over 50 år. Et af fastholdelsestilbuddene er, at de 
må gå ned i tid! Der arbejdes også med en seniorpolitik, 
der skal sikre at ældre medarbejdere forbliver på 
arbejdspladsen. Der arbejdes naturligvis også med 
nedbringelse af sygefravær. 
Døgnplejen har iværksat selvstyrende teams i 
marts/april år i 9 delområder og det har givet 
udfordringer på planlægningen, men der er truffet 
beslutning om, at arbejde videre med prøvehandlinger: 
30 til +30 timer. 
Døgnplejens ledere har aftalt at igangsætte en 
modningskampagne blandt medarbejderne, for at 
synliggøre fordele ved at gå op i tid forud for 
prøvehandlingens start. Det er også en forudsætning, 
at det skal kunne gøres indenfor den eksisterende 
økonomiske ramme, da der er et stort økonomisk pres 
på Døgnplejen. 



Seniorrådet ser frem til at flere medarbejdere vil 
arbejde flere timer. 
Seniorrådet tager orienteringen til efterretning. 

 

På Seniorrådets vegne 

 

Lissi Gyldendahl 
formand  

 


